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 Bestuur 

 
Eind 2022 bestond het bestuur uit Maja, voorzitter, Alexander, secretaris en Ayelet, 
penningmeester. 
 
 

Wisseling 
December 

In december zat de bestuurstermijn van Maja erop, en zij heeft aangegeven zich 
niet opnieuw verkiesbaar te stellen. Theo Yaïr en Judith hebben zich beiden 
kandidaat gesteld en zijn door de ALV tot nieuwe bestuursleden gekozen. 
 
 

Algemeen Geleidelijk aan zijn alle maatregelen die de overheid had opgelegd in verband met de 
Covid-19 pandemie ingetrokken of vervallen. Dat betekende dat wij langzaamaan 
weer terug konden naar de oude situatie. 
Blijvend is de mogelijkheid om de dienst via Zoom te volgen. 
 
 

Hebreeuws Op initiatief van twee (van oorsprong Israëlische) leden is er een lesprogramma 
geweest om wat dagelijkse spreektaal Hebreeuws te leren. Dus geen Alefbet, lezen 
of schrijven, maar gewoon alledaagse woorden en uitdrukkingen leren. Het was een 
leuke cursus, die hopelijk in de toekomst een vervolg zal krijgen. 
 
 

Workshops Eveneens op initiatief van leden zijn er twee workshops gegeven: Challe bakken en 
hamanstaschen maken. Gewapend met een recept, een tafel vol benodigdheden en 
de aanwijzingen en tips and trics van Ayelet toveren de deelnemers allerlei 
heerlijkheden op tafel. De sfeer is opperbest, en dát proef je! 
 
 

 Algemene Ledenvergaderingen 
 
Er zijn in 2022 twee ALV’s gehouden. 
 

Mei In de vergadering van mei 2022 kwam het jaarverslag en de financiële 
verantwoording over het voorgaande jaar aan de orde. Met een compliment aan de 
penningmeester van de kascommissie is door de ALV decharge verleent aan het 
bestuur. 
Ook kwam ter sprake dat twee tot dan toe slapende commissies nieuw leven 
ingeblazen moest worden. Dat betrof de Kiddoesj- en de Sjammasjcommissie. 
 
 

December Op de ALV van december is de begroting voor 2023 gepresenteerd. 
Ook namen we afscheid van Maja Mischke als voorzitter van het bestuur. Haar 
termijn was voorbij en zij heeft zich niet opnieuw verkiesbaar gesteld. 
Theo Yaïr en Judith konden we verwelkomen als nieuwe bestuursleden. 
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 Financiën 
 

Beit Ha’Chidush De financiën van onze kehilla zijn besproken met de leden op de ALV in mei. 
Verder hebben we een onafhankelijk en gecertificeerd boekhouder, die telkens de 
kasboeken en jaarrekening (zie aldaar) opstelt. Deze worden ook jaarlijks 
gecontroleerd door de kascommissie van onze vereniging. 
 
 

Tsedaka We mogen ons gelukkig prijzen dat leden en vrienden af en toe, of soms zelfs 
structureel, geld overmaken aan het Tsedaka fonds. Op deze manier kon Beit 
Ha’Chidush mensen die in verband met de hoge energierekening in de knel dreigden 
te komen aanbieden financieel te hulp te schieten. 
 
 

 Media 
 

Chidushim Ook afgelopen jaar konden we nieuwe abonnees toevoegen voor de Chidushim, de 
maandelijkse nieuwsbrief van onze kehilla. Hierin vind je columns van onder meer 
de rabbijn, oproepen en mededelingen, recensies van boeken, films of series, 
recepten en tips over Joodse activiteiten. 
 
 

Beithachidush.nl Onze website is statisch, maar wordt vaak bewerkt waarbij onder meer de agenda 
wordt bijgehouden. De zichtbare aanpassingen van dit jaar zijn dat het 
telefoonnummer (dat niet meer in gebruik was) en de adresgegevens van de locatie 
van onze diensten en activiteiten verwijderd zijn. Daarnaast zijn veel verouderde 
foto’s vervangen. 
 
 

Social media Ook Facebook wordt bezocht door niet-leden. We krijgen regelmatig berichtjes van 
geïnteresseerden of mensen die vragen hebben. Gelukkig kunnen we hen vaak goed 
doorverwijzen en helpen. 
 
 

 Rabbijn 
 
Het jaar 2022 was een enerverend jaar. Zeker ook voor de rabbijn. In de loop van het 
jaar is BHC is rustiger vaarwater terechtgekomen en bijzondere nieuwe leden en 
vrienden hebben hun weg naar BHC weten te vinden. 
 
 

Diensten Sinds de corona-uitbraak, nu al weer zo’n drie jaar geleden, heeft 
BHC haar diensten uitgebreid van drie naar vier. Aanvankelijk 
waren die allemaal uitsluitend op zoom, nu nog slechts een. 
Jonathan leidt diensten, maar was eind 2022 op wereldreis. Als 
dienstleider is Boaz erbij gekomen. 
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Begeleiding De rabbijn is een vraagbaak voor de chazzaniem/inot en de gabbaim: wat is 
mogelijk, wat niet; wat kan worden gezongen en hoe, etc. BHC mag zich gelukkig 
weten dat het nu vier chazzaniot en twee chazzaniem heeft. Ieder brengt een eigen 
‘kleur’ in. 
 
 

Bar/bat mitswa Speciale begeleiding is er voor de jongens en meisjes die hun Bar of Bat Mitswa 
vieren. De rabbijn voert o.a. een-op-een gesprekken met hen om hen zo goed 
mogelijk te leren kennen en de Bat/Bar Mitswa-dienst op hen te kunnen 
afstemmen. 
 
 

(Lidmaatschaps) 
gesprekken 

Iedere week melden zich bij de rabbijn mensen die ofwel een joodse 
familiegeschiedenis hebben en meer over het Jodendom willen weten, of mensen 
zonder enige joodse achtergrond die Jood/Jodin willen worden. Met allen wordt een 
correspondentie gevoerd en vaak ook gesprekken. Dit kost veel tijd en aandacht, 
maar is uiterst belangrijk en zinvol. Temeer omdat sommigen van deze mensen 
besluiten om lid dan wel vriend van BHC te worden. 
 
 

Pastorale zorg Dit is een activiteit van de rabbijn die niet zo in het oog loopt, maar essentieel is. Bij 
tegenslag, van welke aard ook, maar ook bij vreugdevolle ontwikkelingen moet men 
de rabbijn weten te vinden. ‘Gewoon’ even bij BHC-leden en BHC-vrienden langs 
gaan – zeker als het op leden en vrienden gaat die verder weg wonen - om het 
contact met de kehilla in stand te houden, behoort ook tot de regelmatige 
werkzaamheden van de rabbijn. 
 
 

Organiseren Niet alleen de ‘gewone’ diensten vergen organisatie, maar ook de 
bijzondere diensten (Joodse Feestdagen, zoals Soekot, Simchat 
Tora en Chanoeka; Hoge Feestdagen; kinderdiensten etc.). 
Belangrijk onderdeel is het leiden van de seider. In 2022 zijn daar de 
BHC Sjabbesfeesten bij gekomen, die in principe drie of vier keer 
per jaar zullen plaatsvinden. Ze zijn bedoeld voor gezelligheid en 
plezier, laten zien welke talenten BHC in huis heeft, samenzijn, 
elkaar leren kennen. 
 
 

Maandagavond-
lezingen 

Elke maandagavond wordt een lezing georganiseerd over een joods onderwerp. Er is 
een stabiele kern uit het hele land die vrijwel altijd meedoet, maar er is een grote 
groep die wordt uitgenodigd. 
 
 

Havdala en 
lernen 

Iedere zaterdagavond wordt de Sjabbat afgesloten met de havdala-ceremonie (via 
zoom). Dat wordt voorafgegaan door een kwartiertje lernen. 
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Bestuurs-
vergaderingen 

De rabbijn kan deze bijwonen, en doet dat meestal (tenzij zij andere verplichtingen 
heeft). Zij heeft dan een adviserende rol. 
 
 

Commissie-
vergaderingen 

De rabbijn woont de vergaderingen van de Rituelencommissie bij, qualitate qua, en 
sinds enkele maanden de vergaderingen van het Coördinatorenoverleg. 
 
 

Externe 
contacten 

Normaal gesproken zijn er altijd veel contacten met niet-joodse collegae, 
autoriteiten, studenten aan universiteit en hoge scholen en/of leerlingen van 
middelbare scholen etc. Een van de belangrijke activiteiten is de deelname aan de 
jaarlijkse conferenties van LEKKJ – Lutherische Europäische Kommission Kirche und 
Judentum. De rabbijn van BHC is in deze de ‘joodse partner’ van bisschop Andreas 
Wöhle, het hoofd van de Lutherse Kerk in Nederland en voorzitter van LEKKJ. De 
laatste conferentie vond plaats in 2019 in Roemenië. 
Een andere activiteit op dit vlak is het zogeheten Ojec-weekend, waar Joden en 
Christenen een weekend bij elkaar komen om elkaar daadwerkelijk te ontmoeten. 
Tijdens de pandemie kwamen die contacten op een laag pitje te staan. Ze zijn in 
2022 weer opgepakt. 
 
 

Nieuwe sidoer De noodzaak van een nieuwe siddoer is overduidelijk. Van de BHC-siddoer zijn geen 
nieuwe exemplaren meer voorhanden. De rabbijn is bezig een nieuwe siddoer voor 
de vrijdagavond te maken, maar dit project kampt helaas met veel vertragingen.  
 
 

 Pride shabbat 
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Tijdens de Pride-week vierde Beit Ha’Chidush als vanouds weer een Pride Shabbat, 
in de Uilenburgersjoel. Voor deze viering nodigen wij altijd een gastrabbijn of een 
gast-dienst leider uit. Een joodse LHBTQi+ activiste uit Hongarije leidde dit jaar de 
dienst.  
In 2022 namen we voor het eerst met een eigen kraam deel aan de Regenboog-
infomarkt in het Vondelpark (zie foto). Bezoekers waren erg geïnteresseerd, veel 
boeiende gesprekken zijn gevoerd en talloze vragen beantwoord. 

 
 Bikoer Choliem 

 
 De Bikoer Choliem commissie bestaande uit Emmy en Marion, heeft mensen die wel 

een kaartje of bloemetje konden gebruiken een kaart of - bij grote gebeurtenissen 
-  een bloemetje gestuurd. Bijvoorbeeld omdat iemand die hen dierbaar was, hen 
was ontvallen, ze zelf ziek waren of herstellende waren van een nare val. 
Vreugdevolle momenten werden ook met een bos bloemen of kaarten nog eens 
extra onderstreept, bijvoorbeeld bij de geboorte van een (klein)kind of het behalen 
van een diploma. Het is fijn om op deze manier de ontvangers blijk te kunnen geven 
dat ze niet vergeten worden, dat we aan ze denken. 
 
 

 Juridische commissie 
 

 De juridische commissie is in dit jaar niet in actie gekomen. Het bestuur heeft de 
commissie niet hoeven inroepen voor advies. Er hebben zich geen gecompliceerde 
incidenten voorgedaan en er waren dit jaar geen contractuele kwesties of andere 
agendapunten met juridische aspecten. 
 
 

 Kascommissie 
 

 De boekhouding en financiële gegevens van 2021 zijn gecontroleerd en goedgekeurd 
door de kascommissie, die dit jaar bestond uit Martin en Harry. 
 
 

 Kiddoesjcommissie 
 

 Vanaf juni 2022 is er gewerkt aan het opnieuw opzetten van de 
kiddoesjcommissie. Gelukkig was er veel animo om mee te werken. 
Binnen een week waren er acht leden. In september kwamen daar 
nog vier mensen bij, zodat er voor de meeste diensten twee 
personen kunnen worden ingeroosterd. De werkwijze van de 
commissie is herschreven en voor raadpleging in een map in de kast 
van de Aron gelegd.  
In 2022 vonden er veel bar/ bat mitswa diensten plaats. De rol van de 
kiddoesjcommissie daarbij hangt af van de wensen en mogelijkheden van de familie 
in kwestie. Ook dat moest weer opnieuw ingericht worden. De werkwijze hiervoor is 
ook op papier gezet en wordt vooraf door de rabbijn met de ouders besproken.  
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 Ledor Wador 
 

Praktische 
invulling 

In 2022 is er gemiddeld twee keer per maand les geweest. We beginnen de lessen, na 
een korte vragenronde over het welzijn van de kinderen, met het Aleph Beit lied. 

Daarna gaan we uiteen in 3 groepen: de kleinere kinderen met Babette in een andere 
ruimte. De middel- en grote kinderen samen in één groep met Daniel en Gaby. Dit 
doen we vooral omdat de concentratieboog van de verschillende groepen heel anders 
is. 
We beginnen met Hebreeuwse les, we hanteren hiervoor de boeken “Hoi ik lees 
Ivriet”. Tijdens die les differentiëren we, en op die manier spreken we ieder kind 
aan op zijn eigen niveau, zodat hij of zij vooruitgang boekt. 

Na de lessen komen we terug In de gemeenschappelijke ruimte en gaan we benchen, 
eten we wat lekkers soms en drinken we wat. 

Na deze lesonderbreking gaan we weer uit elkaar en dan worden de thema ’s van de 
lessen uitgewerkt. Dit wordt op verschillende manieren gedaan, en aangepast aan de 
leeftijd. Het laatste kwartier/half uur van de lessen wordt er samen met de ouders 
gezongen uit de Shiron. Dat vinden de kinderen (en ouders) allemaal heel gezellig! 

 
Inhoudelijke 

invulling 
We hebben dit jaar alle feestdagen behandeld. Door de jongsten is 
ook geknutseld (uiteraard in het kader van de thema’s, of om op 
deze manier spelenderwijs het Alefbet onder de knie te krijgen) en 
er zijn door alle kinderen theaterstukken ingestudeerd voor Jom 
Kipoer en Poerim. 
De oudste kinderen hebben ook Sjoa les gehad in het Joods 
Cultureel Kwartier, met een speciaal programma. Daarbij is ook   
het Nationaal Holocaust Namenmonument bezocht. 
Naast de thema’s van de feestdagen, verhalen uit de Tenach, zijn er bijvoorbeeld 
ook twee lessen gewijd aan de Joodse levenscyclus. 

 
 Lidmaatschapscommissie 

 
 De lidmaatschapscommissie heeft 22 aanmeldingen binnen gekregen. Dat zijn er 

gemiddeld twee per maand. Vanwege de nasleep van Covid-19 moest er vooral aan 
het begin van het jaar soms een passende oplossing gezocht worden op welke 
manier en waar de gesprekken met potentiële nieuwe leden of vrienden plaats 
konden vinden. Vaak zijn het ook heel persoonlijke en aangrijpende verhalen die 
mensen te vertellen hebben, waar we graag goed de tijd voor nemen. Alles bij elkaar 
is het een hoop werk, maar het geeft uiteindelijk ook veel voldoening. In 2022 
bestond de lidmaatschapscommissie uit Ayelet, Alexander, Bianca, Daniel, Jonathan 
en Tamarah. 
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 Rituelencommissie 
 

Algemeen De Rituelencommissie kijkt met tevredenheid terug op het jaar 2022. We hebben 
heel veel bereikt, nu na de pandemie veel zaken opnieuw opgebouwd moesten 
worden. De organisatie van de diensten en de feesten begint steeds beter te lopen. 
Er is meer stabiliteit, voorspelbaarheid en continuïteit en er hoeft niet meer 
wekelijks voor iedere dienst geredderd en gestrest te worden. De onderlinge 
samenwerking verloopt goed en in prettige sfeer. 
De kiddoesjcommissie en de sjammasjcommissie hebben veel leden erbij gekregen 
waardoor er werkbare roosters konden worden opgesteld. Commissies zorgen voor 
een duidelijke taakverdeling en vaste routines voor de organisatie van de diensten, 
er blijft wel behoefte aan nog meer vrijwilligers. 

De kasten in de sjoel zijn opgeruimd en zo ingericht dat de kiddoesjcommissie alles 
snel kan vinden en er goed zicht is op de voorraden. Materialen voor feestdagen zijn 
geordend en opgeslagen in de kelder bij de secretaris. De voorraden (o.a. 
wegwerpservies) in de schuur op het terrein van de Uilenburgersjoel zijn 
geïnventariseerd. 

Een belangrijke mijlpaal is ook dat BHC nu zes chazzaniem heeft, daar is iedereen 
bijzonder blij mee. In 2022 hebben we daarom geen beroep hoeven doen op zangers 
van buiten de kehilla. Naast de rabbijn en Yoni zijn er nu ook twee extra 
dienstleiders: Jonathan en Boaz. 

Het jaarschema voor 2023 is opgesteld en afgesproken met de SUS, bijna al onze 
wensen voor de huur van de sjoel zijn ingewilligd. 

 
Overleg Vier keer per jaar overleggen bleek te weinig en daarom is een maandelijks 

coördinatorenoverleg ingesteld. Hieraan namen deel Judith (voorzitter cie), René 
Bastiaans (sjammasjiem), Annelies de Leeuw (kiddoesjcommissie), Anneloes ter 
Horst (coördinatie chazzaniem en lajeners), Tamarah Benima (rabbijn en 
coördinator dienstleiders). De bestuurssecretaris, Alexander, schoof aan indien 
nodig. In dit overleg bespraken we vooral praktische zaken. Eén keer per kwartaal 
werden de overige leden van de Rituelencommissie uitgenodigd voor een breder 
overleg, waarin meer beleidsmatige zaken worden geagendeerd. Vanuit dit overleg 
doet de vergadering voorstellen aan het bestuur. Deze werkwijze is goed bevallen en 
zal in 2023 worden gecontinueerd. 

 
Feestdagen Alle feestdagen waren ook echt feestelijk en druk bezocht, zowel door leden en 

vrienden als door gasten. Alle feestdagen zijn geëvalueerd, de tekst van de 
evaluaties is op Reshet in de werkruimte van de Rituelencommissie geplaatst, 
zodat hier in 2023 van kan worden geprofiteerd. Vermeldenswaard is ook dat een 
nieuwe traditie is ontstaan: het sjabbesfeest. Driemaal per jaar houden we op de 
eerste vrijdag van de maand een ingekorte dienst met aansluitend eten, 
musiceren, zingen en dansen. Alles wordt door de leden zelf verzorgd en deze 
avonden zijn een groot succes. 
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 Sjammasjcommissie 

 
 Sjammasj betekent “helper”. Als je eens te gast bent in een andere sjoel, herken je 

de sjammasj doordat hij of zij je een sidoer in de handen drukt, of je “helpt” met 
het vinden van je weg in de sjoel of in het gebedenboek. 
Bij Beit Ha’Chidush “helpt” de sjammasjcommissie op een praktische manier: zij 
verzorgt de op- en afbouw. Het klaarzetten en opruimen van stoelen, bima, 
sidoeriem, tallitot, kipot, en alles wat er voor de dienst nodig is. Nadat de 
maatregelen van de pandemie kwamen te vervallen, is deze commissie aan de slag 
gegaan en heeft de werkzaamheden (die tot dan toe door het bestuur werden 
gedaan) op zich genomen. 
De commissie had eind 2022 acht enthousiaste leden. 
 
 

 Sjomriem 
 

Algemeen De sjomriem verzorgen de veiligheid van Beit Ha’Chidush in de breedste zin. 
Eerder in dit verslag kwam al ter sprake dat de gegevens van de gebruikte locatie 
niet meer op de openbare website genoemd worden. Dat is mede op initiatief van 
deze commissie, en om redenen die zich wel laten raden. 
Verder bestaat de hoofdtaak uit het verwerken van aanmeldingen van gasten voor 
diensten en feestdagen. Het uitgangspunt is dat de veiligheid van onze kehilla en 
onze gasten in het oog wordt gehouden, terwijl we tegelijkertijd vriendelijk 
proberen te zijn in de communicatie met mensen die zich aanmelden. Dat is een 
moeilijke balans, maar over het algemeen geven mensen aan blij te zijn dat we hun 
en onze eigen veiligheid serieus nemen. 
 

In cijfers Voor de Hoge Feestdagen hebben zich rond 60 gasten bij ons gemeld. 
In totaal hebben we in 2022 ongeveer 150 aanmeldingen verwerkt. 
 
 

 


